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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Macieja Nowickiego

Wed³ug szacunków ekspertów aktualnie mniej ni¿ 1,5% energii w naszym kraju jest produkowane
z energii wiatru. Jednoczeœnie firmy zainteresowane budow¹ w Polsce si³owni wiatrowych planuj¹ po-
dwojenie inwestycji w tym zakresie w ci¹gu najbli¿szych dwóch lat. Liczba inwestycji mo¿e siê podwoiæ,
gdy¿ tylko w pierwszym kwartale 2009 r. przy³¹czono do sieci elektrownie wiatrowe o ³¹cznej mocy
459 MW i podpisano umowy o przy³¹czenie do sieci na ³¹czn¹ moc 1 tysi¹ca 213 MW. Inwestorzy dla
wsparcia budowy farm wiatrowych mog¹ uzyskiwaæ pomoc na swoje zadania projektowe ze œrodków
Funduszu Spójnoœci w ramach osi priorytetowej, a nowelizowane prawo energetyczne ma u³atwiæ inwe-
storom przy³¹czanie elektrowni do sieci.

W realizacji tego typu inwestycji istotnym elementem procesu przygotowania inwestycji i póŸniejszej
jej realizacji jest szeroko rozumiany aspekt ochrony œrodowiska. Jednym z etapów jest opracowanie
przez inwestora oceny oddzia³ywania danej inwestycji na œrodowisko. Przy wspomnianym za³o¿eniu
o ogromnej liczbie planowanych inwestycji w sektorze energetyki wiatrowej zachodzi obawa o negatyw-
ny wp³yw tych inwestycji na œrodowisko w ju¿ wykorzystywanych i planowanych lokalizacjach.

W zwi¹zku z tym zwracam siê z proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
Ile farm wiatrowych lub indywidualnych turbin funkcjonuje aktualnie w naszym kraju?
Ile z istniej¹cych budowanych i planowanych inwestycji znajduje siê w pobli¿u obszarów Natu-

ra 2000, parków narodowych i krajobrazowych?
Czy w posiadaniu Ministerstwa Œrodowiska s¹ dane o liczbie ptaków, które zginê³y po zderzeniu z ³o-

patami wiatraków, i czy jest prowadzony taki monitoring?
Czy w przypadku poszczególnych lokalizacji pojawi³y siê skargi lub protesty okolicznych mieszkañ-

ców odnoœnie do negatywnego wp³ywu wiatraków na warunki i komfort ¿ycia, na przyk³ad na uci¹¿li-
woœæ ha³asu itd.?

Czy znane s¹ przypadki upad³oœci inwestorów w trakcie procesu inwestycyjnego i pozostawienie
u dzier¿awcy terenu niedzia³aj¹cej infrastruktury, jak fundamenty, drogi dojazdowe itp.?
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